
 

Dagsorden for 

skolebestyrelsesmøde på 

Skjoldhøjskolen 

 

Dato: Den  

Kl. 18 – 19.30. Mødet vil foregå 

på Google Meet. I vil få tilsendt 

et link med invitation. 

 

Sted: Google Meet 

 

Særligt indbudte deltagere:  

Deltagere: Frank Nørskov 

 

Afbud:  

 

Fraværende:  

 

Mødeleder: Brian 

Sekretær: Henrik 

 

 

   

 

Punkter Indhold Proces Ansvar

lig 

Status 

for 

punkt 

Referat 

1.   

Godkendelse af referat 

     

2.  

Godkendelse af dagsorden 

     

3. 

Kort nyt, siden sidst 

SFO 

Undervisning 

• Status på fjernundervisning og 

nødpasning 

  O BL byder velkommen og 

fortæller om hvordan vi 

afholder mødet over google 

meet. Alle bedes mute og byde 



 
Forældre 

Elever 

Andre/andet 

• Status på kommunikationen mellem 

skolen og forældrene, herunder også 

anvendelsen af sociale medier 

 

ind, når de ønsker at fortælle 

noget. 

HJS orientere om status på 

fjernundervisning. Vi er 

kommet godt i gang. Den 

første uge handlede om at få 

kontakt til alle elever og 

forældre. I denne uge handler 

det om at se på hvordan vi kan 

gøre fjernundervisningen 

bedre. Vi skal bevæge os fra at 

eleverne skal lave lektier til at 

de skal opleve at lærerne 

underviser – med 

videoinstruerende klip og 

online-undervisning. 

De sociale medier bliver brugt 

flittigt og tage godt imod. SB 

tilkendegiver at det virker 

rigtig godt.  

4.  

Budget 2020 og 2021 

Orientering om budget for 2020 samt skoleåret 20/21. 
Som MED udvalget blev orienteret om på seneste møde, står 
vi i en alvorlig økonomisk situation på baggrund af to primære 
faktorer. 

1. En ny ressourcefordelingsmodel betyder et samlet 
fald i indtægter på skoledelen i størrelsesordenen 
750.000kr om året. Hertil skal lægges, at 
ekstraordinært store udgifter til visitation af elever til 
specialklasser betyder, at skolens budget udhules med 
yderligere 750.000 kr – i alt en samlet økonomisk 
udfordring på 1,5 mio kr. 

   HJS fremlægger budget med 

udgangspunkt i de to primære 

faktorer. Det betyder at vi har 

to medarbejdere for meget i 

vores SFO og to medarbejdere 

i undervisningen. 

Der bliver spurgt ind til ELPA 

og To-lærere og forberedelse  

HJS giver svar. ELPA vil blive 

varetaget at lærerne. Vi vil i 

ledelsen være opmærksomme 



 
2. Der optages kun 33 elever i kommende 0. årgang. 

Sammen med, at vi ”mister” en SFO årgang ved det at 
3D bliver til 4. årgang og dermed ikke længere har 
SFO. Dette betyder et betydeligt fald i indtægter for 
SFO. Hertil kommer, at vi fra kommende skoleår – af 
hensyn til skolens økonomi – ikke længere kan købe 
SFO pædagoger til at varetage tilsyn med eleverne i 
pauserne. 

 
Som følge heraf, har vi været nødt til at tage en række 
initiativer i det budget vi d. 24. marts vil fremlægge for 
skolebestyrelsen. Målet med alle initiativer har været, at sikre, 
at der også fremadrettet er balance på skolen budget, og at vi 
fortsat har en kassebeholdning der sikrer os 
handlemuligheder hen over året. Samtidig er det et erklæret 
mål, at vi – så vidt muligt – vil holde fast på vores 
medarbejdere og undgå at skulle overflytte nogen til andre 
skoler. 
 
På skoleområdet gælder det flg initiativer 

1. Den gennemsnitlige undervisningsandel forhøjes fra 
734 timer til 750 timer. 

2. Lærerne dækker selv alt tilsyn med eleverne i 
pauserne i almenundervisningen 

3. Vi fjerner muligheden for at tage på lejrskole på 2. 
årgang 

4. Vi fjerner to-lærer timer 
5. Vi reducerer antallet af vejledertimer, timer til 

udadvendte funktioner, timer i PLC mv fra 58,5 
timer/uge til 38,5 timer/uge. 

Samlet betyder det, at lærernes undervisningsandel øges 
betragteligt, samtidig med, At der skæres på centrale 

på hvor vi kan skære i opgaver, 

så det ikke kommer til at gå ud 

over lærernes forberedelse.  

Der er bekymring for 

sygefraværet og for 

vejledningstimerne.  

Vi har fokus på at effektivisere 

timerne i KC og dermed vil der 

være en naturlig besparelse. 

 

Der skal også skæres i 

ledelsestimerne – hvor vi går 

fra 4-3. 

 

BL udtrykker at det er 

sympatisk at man kigger hele 

vejen rundt, når der skal 

skæres så meget  

 

 

FN gennemgår budgettet 

Pt bruges der noget af vores 

opsparing og derfra skulle vi 

gerne have et budget med en 

buffer på 1.5 i tilfælde af at vi 

mister den matematiske klasse-

tildeling. 

 

Sygefraværet er stadig højt – 

de fleste er ikke 

arbejdsrelateret. RB supplere 



 
funktioner. For skoledelen betyder at, vi lige nu har et 
overtal på 2 lærere. Det medfører dog ikke umiddelbart, 
at der skal ske afskedigelser, idet én lærer rejser 1 maj 
mens én lærer går på barsel 1. april. Det er derfor 
ledelsens vurdering, at vi lige nu kan håndtere de aktuelle 
udfordringer på skoledelen ved naturlig afgang. 

 
På SFO området gælder følgende initiativer 

1. Der kalkuleres med to overtallige pædagoger, som vi 
indgå i processen med overskydende pædagogisk 
personale, og dermed søges omplaceret til en anden 
pædagogisk stilling i Aarhus kommune. 

I første omgang opfordres personalet i SFO til at orientere 
sig i de stillinger der opslås ledige ifm mobilitetsdagene. 
Dernæst vil der skulle ske en udpegning af det konkret 
overskydende personale d. 15. april 2020 

 
For ledelsen gælder følgende initiativ 

1. Der iværksættes en proces hurtigst muligt, der tager 
sigte mod at reducere antallet af fuldtidsledere i skole 
og SFO fra 4 til 3 ledere.  

 
Samlet set vil ovenstående initiativer sikre, at skole- og SFO 
budgettet vil balancere ved udgangen af skoleåret 20/21, 
mens der vil ske en stabilisering af overskydende midler. Når 
der på nuværende tidspunkt ikke regnes med forbrug af 
skolens overskydende midler, skyldes det dels hensynet til, at 
skolens opsparede midler også på sigt skal være i 
størrelsesordenen 1 – 1,5 mio kr, og dels at det allerede nu 
kan forudses, at der bliver overskydende lærerkapacitet i 
foråret 2021, når de nuværende barselsperioder er overstået. 
Det er imidlertid ikke muligt at beregne med reduktion af 

med at der har været arbejdet 

med en rød APV. 

 

Budgetter er enstemmig 

vedtaget 

 

 

Der bliver spurgt ind til 

kantinens drift – her kan der 

spares – men det vil ikke være 

her vi i første omgang vil spare 



 

 

 

stillinger i løbet af skoleåret, og derfor skal der sættes midler 
af til at imødegå ekstra udgifter ved endt barselsperiode. 
 
Det er skoleledelsens anbefaling, at ovenstående vedtages i 
sin helhed, og at skolelederen bemyndiges til at iværksætte 
de nødvendige tiltag. 

 

Evt. 

    Valg til SB – HJS og BL 

forslår at lave et online valg, 

hvis ikke det bliver et 

fredsvalg.  

 

Nødpasning.  

Fra i dag er der strammet op og 

nu skal der ikke være 

pædagoger fra andre 

institutioner- Det betyder at der 

ikke vil være kendt personale 

fra Skjoldhøjskolen. 


